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Skazany za nielegalny ubój 

Za niehumanitarny ubój właściciel nielegalnej hodowli został skazany  
na rok pozbawienia wolności, polegający na wykonywaniu 30 godzin prac  
społecznych miesięcznie

Drogowy Konwent
Paweł Makuch, prezydent Pruszkowa, mówił podczas konwentu o wiadukcie 
nad torami
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\\\ POWIAT PRUSZKOWSKI

Podczas konwentu Gmin Powiatu Pruszkowskiego omówiono 
strategiczne drogowe inwestycje dla Pruszkowa, które mają być 
realizowane przez województwo.

\\\ NADARZYN

wojciech s. został skazany 
prawomocnym wyrokiem  
za niehumanitarny ubój kóz  
we wsi pod Nadarzynem. 

o tym, że policja i Powiatowy in-
spektor weterynarii ujawnili nie-

legalną hodowlę i ubój kóz pod Nada-
rzynem, pisaliśmy na początku grudnia 
ubiegłego roku. w jednym z pomiesz-
czeń gospodarskich 74-letni właściciel 
posesji trzymał 26 niezarejestrowanych 
kóz i 3 owce. w pomieszczeniu znaj-
dował się także stół do rozbioru mięsa 
oraz narzędzia, a na haku wisiała tusza 
kozy.

Policja nie potwierdziła nam wów-
czas, że jest to ubój rytualny, jednak 
wiele na to wskazywało. zadzwoniliśmy 
więc do służby ochrony i ratownictwa 
zwierząt animal rescue Polska (sorz).

Źr
ód

ło
: k

PP
 P

ru
sz

kó
w



2 NR 23 (2) 20 LUTEGO 2019

WYDAWCA: MIKAWAS Sp. z O.O.
ADRES REDAKCJI: ul. Sierakowskiego 12a (przy skwerze Kisiela), 05-500 piaseczno
REDAKTOR NACZELNA: Agnieszka zofia piechowska, 
z.piechowska@przegladregionalny.pl, tel. 731 163 646
REDAKCJA: redakcja@przegladregionalny.pl; Artur Szpuda, a.szpuda@przegladregionalny.pl; 
Marek Zdrzyłowski, m.zdrzylowski@przegladregionalny.pl;  
Joanna Ferlian, j.ferlian@przegladregionalny.pl; Joanna Grela, j.grela@przegladregionalny.pl;  
Karolina Hofman, k.hofman@przegladregionalny.pl    
wspóŁpracują: Małgorzata Szturomska   ILU STRA CJE: Ka ta rzy na „Waw ry ko” Waw ry ko wicz 
OpracOwanie graficzne/Łamanie: Małgorzata Kulesza

REKLAMA:
Monika Komisarczyk – Dyrektor ds. Marketingu i Reklamy, tel. 501 091 480, 
reklama@przegladregionalny.pl, m.komisarczyk@przegladregionalny.pl
Agnieszka Małaczek – Kierownik Działu Reklam tel.: 786 202 606,  
a.malaczek@przegladpiaseczynski.pl
Monika Gwara, tel. 786 202 066, m.gwara@przegladpiaseczynski.pl
Marta Świeżaczyńska, tel. 530 338 653, m.swiezaczynska@przegladregionalny.pl

OgŁOszenia drObne: drobne@przegladregionalny.pl, tel. 786 202 066

Redakcja nie zwraca  
niezamówionych materiałów.  
Zastrzega sobie prawo do skrótów.
Naklad 30 000 egzemplarzy.
Zasięg Powiat Grodziski,  
powiat pruszkowski

www.przegladregionalny.pl

AKTUALNOŚCI

\\\ PODKOWA LEŚNA

Burmistrz Podkowy Leśnej 
artur tusiński zaprezentował 
nowy pomysł na uregulowanie 
problemu parkowania 
samochodów w centrum 
miasta. Celem przedstawionego 
rozwiązania jest zwiększenie 
rotacji parkujących tam 
pojazdów. 

r ozwiązanie burmistrza opiera się 
na utworzeniu w ścisłym cen-

trum Podkowy Leśnej strefy Płatne- 
go Parkowania. obszar sPP na północ 
od torów kolejki wkd ograniczony  
będzie ulicami słowiczą, Błońską,  
Jelenią oraz Lotniczą. Po stronie połu-
dniowej obszar będą ograniczały uli- 
ce akacjowa, topolowa, Lipowa oraz 
Lilpopa.

zgodnie z przepisami o drogach 
publicznych, strefa Płatnego Parko- 
wania musi na wjazdach być ozna- 
czona znakami – „strefa parkowania”,  
a na wyjazdach znakami – „koniec stre- 
fy parkowania”. zgodnie z rozporzą- 
dzeniem Ministra transportu, Bu- 
downictwa i Gospodarki Morskiej,  
w strefie oznakowanej znakiem d-44 
miejsca dla postoju pojazdu samo- 
chodowego oprócz oznakowania pio- 
nowego (d-44 i d-45), powinno być 
również oznakowanie znakami po- 
ziomymi. Jeżeli takiego oznakowania 
zabraknie, za parkowanie w takim  
miejscu nie obowiązuje, zgodnie bo-
wiem z wyrokiem Nsa obowiązek 
uiszczania opłaty parkingowej w Polsce 
dotyczy jedynie stanowisk, które są w 
ten właśnie sposób oznakowane. opłata 
za postój w strefie płatnego parkowania 
w Polsce może być wymagana w dni 
robocze, tj. od poniedziałku do piątku, 
z wyjątkiem dni ustawowo wolnych  
od pracy.

Pomysł wprowadzenia opłat za 
parkowanie jest już realizowany. opra-
cowane zostało już studium wyko- 
nalności, które burmistrz przekazał  
już radnym miasta. studium stanowi 
punkt wyjściowy do dyskusji nad kształ-
tem uchwały. radni muszą również 
podjąć decyzje określające dokładnie 
obszar strefy Płatnego Parkowania,  
wysokość opłat za parkowanie oraz 
opłat dodatkowych za brak biletu  
parkingowego.

Podkowa Leśna, z uwagi na specy-
ficzny układ komunikacyjny, posiada 
uliczki dość wąskie, na których trudno 
jest wyznaczyć dużą ilość miejsc parkin-
gowych. samorząd został zmuszony do 
uregulowania tego problemu, w ramach 
istniejących realnych możliwości. spra-
wę dodatkowo komplikuje konieczność 
wprowadzenia w niektórych miejscach 
zakazu zatrzymywania się i postoju.  
w fazie projektowej znajdują się jed- 
nak nowe parkingi przy ulicach Mo- 
drzewiowej, kościelnej i Lotniczej. Par-
king Park&ride zostanie wyłączony ze 
strefy Płatnego Parkowania i parkowa-
nie na nim będzie, tak jak dotychczas, 
bezpłatne.

zdaniem burmistrza, parkowanie 
przez pierwszą godzinę powinno być 
bezpłatne, co umożliwi mieszkańcom 
zrobienie zakupów, czy załatwienie 
spraw, bez ponoszenia dodatkowych 
opłat. Jednak za kolejne godziny parko-
wania burmistrz rekomenduje przyjęcie 
maksymalnych opłat, gdyż tylko takie 
rozwiązanie przyniesie spodziewane 
rezultaty.

oprócz opłaty przy pomocy par-
kometrów, prawdopodobnie będzie 
również możliwość uiszczenia opłaty 
parkingowej z użyciem aplikacji pobra-
nej na telefon komórkowy. Byłoby to 
bardzo dobre rozwiązanie, samorząd 
mógłby wówczas zakupić mniejszą ilość 
parkometrów, natomiast użytkownicy 
zyskaliby możliwość wniesienia opłaty 
parkingowej bez wysiadania z samo-
chodu. Ponadto aplikacja mobilna dała-
by możliwość wyboru opcji parkowania 
– na określony czas, za określoną kwotę, 
lub bez limitu. daje to możliwość unik-
nięcia opłaty dodatkowej w sytuacji, gdy 
nie jesteśmy w stanie przewidzieć, na 
jaki czas musimy pozostawić samochód. 
w aplikacji, naciskamy klawisz „start” 
wysiadając z samochodu, zaś po powro-
cie wciskamy klawisz „stop”. aplikacja 
umożliwia również sprawdzenie w do-
wolnym momencie aktualnego kosztu 
parkowania, a także czasu od rozpoczę-
cia parkowania oraz czasu pozostałego 
do jego końca.

w momencie podjęcia przez rad-
nych uchwały w tej sprawie, burmistrz 
zleci sporządzenie dokumentacji wy-
znaczającej strefę Płatnego Parkowania 
i skierowanie do uzgodnienia w staro-
stwie Powiatowym w Grodzisku Mazo-
wieckim. wówczas będzie już można 
przystąpić do realizacji. tak więc już 
niedługo w centrum Podkowy Leśnej 
zaparkujemy bezpłatnie tylko przez 
pierwszą godzinę.

Marek Zdrzyłowski

Płatne 
parkingi?

Takie znaki niedługo pojawią się  
w centrum Podkowy Leśnej

Stała linia autobusowa?

\\\ PRUSZKÓW

Niewykluczone, że mieszkańcy 
Pruszkowa zyskają stałe 
połączenie autobusowe z 
warszawą. rozmowy w sprawie 
uruchomienia linii trwają.

N a czas remontu linii kolejowej 447 
uruchomiono linię autobusową 

zP. Pasażerowie bardzo chwalili sobie 
połączenie ze stolicą. autobus w miarę 
sprawnie, poza godzinami szczytu rzecz 
jasna, przemieszczał się alejami Jerozo-
limskimi do dworca zachodniego. Gdy 
pociągi wróciły na tory, zP zniknęło z 
pruszkowskich ulic.

autobusu nie ma, jednak temat 
wciąż jest żywy. Połączenie autobusowe 
Pruszkowa z warszawą jest przedmio-
tem rozmów miasta z zarządem trans-

portu Miejskiego w warszawie. – Nasze 
działania mają na celu uruchomienie 
nowej stałej linii. odbyliśmy już rozmo-
wy z przedstawicielami zarządu trans-
portu Miejskiego, które miały miejsce 
pod koniec ubiegłego roku. udało się 
wypracować obustronną chęć współ-
pracy. omówiliśmy możliwość wytycze-
nia trasy autobusu oraz częstotliwości 
jego kursowania – przedstawia Monika 
Michlewicz z urzędu Miasta Pruszkowa. 

Przedmiotem ustaleń pozostają ca-
ły czas warunki funkcjonowania linii. 
ztM wysuwa następującą propozycję: 
– Poinformowaliśmy miasto Pruszków, 
że rozważamy uruchomienie linii auto-
busowej na trasie P+r al. krakowska 
– Pruszków/os. staszica przy kosztach 
dla miasta ok. 600 tys. rocznie. Częstotli-
wość 30 minut w szczycie, kursowanie 
tylko w dni robocze. odpowiedzi mia-

sta jeszcze nie otrzymaliśmy. w tym 
momencie nie deklarujemy terminu 
uruchomienia, bo na razie nie dyspo-
nujemy rezerwą taboru potrzebnego 
do jej obsługi. Gdy do porozumienia z 
Pruszkowem dojdzie, ogłoszony zo-
stanie przetarg na obsługę tej linii – 
prezentuje tomasz kunert, kierownik 
działu prasowego ztM.

Miasta takie rozwiązanie nie sa-
tysfakcjonuje. – wstępna oferta, którą 
otrzymaliśmy od ztM, jest mało ko-
rzystna dla miasta. Mamy swoje spo-
strzeżenia, do których będziemy sta-
rali się przekonać ztM. wiemy, jakie 
są oczekiwania naszych mieszkańców, 
dlatego będziemy dążyć do tego aby je 
w jak największym stopniu zrealizować 
– podkreśla Monika Michlewicz. – au-
tobus do warszawy powróci. Jednak 

raczej nie będzie to trasa do dworca za-
chodniego. ztM nie chce tworzyć kon-
kurencji dla transportu szynowego. ze 
względu na liczne formalności związane 
z utworzeniem nowej linii, nie możemy 
liczyć na uruchomienie jej wcześniej, niż 
we wrześniu – uzupełnia.

Czekamy zatem na efekty kolejnych 
rozmów. więcej szczegółów powinni-
śmy poznać na wiosnę.

Artur Szpuda

\\\ MICHAŁOWICE

udogodnienie dla mieszkańców 
gminy Michałowice.  
w kasie urzędu Gminy można 
dokonywać płatności  
za pomocą karty.

z pewnością to duże ułatwienie dla 
wielu osób. Bywa, że czasami w 

portfelu próżno szukać gotówki i pada 
pytanie: „Czy można zapłacić kartą?”. ta 
forma płatności przez lata upowszech-
niła się w sklepach i punktach usługo-
wych, jednak w wielu urzędach nie zo-
stała wprowadzona. Jednak trzeba iść z 
duchem czasu. w maju 2018 roku rada 
Gminy Michałowice przyjęła uchwałę w 
sprawie dopuszczenia zapłaty podat-
ków i innych opłat stanowiących docho-

dy budżetu samorządu instrumentem 
płatniczym. Brzmi dość tajemniczo, ale 
najprościej mówiąc, chodzi o możliwość 
wykorzystywania w tym aspekcie karty 
płatniczej.

od 11 lutego mieszkańcy gminy 
Michałowice goszczący w urzędzie 
nie muszą obawiać się braku gotówki. 
Podatki i inne opłaty mogą teraz uiścić 
kartą. – zachęcamy do korzystania z tej 
formy płatności – podkreślają urzęd-
nicy. 

tym samym paleta możliwości do-
konania opłaty jest szeroka. Mieszkańcy 
gminy mogą wybierać – karta, przelew, 
płatność gotówką w urzędzie, u inka-
senta czy na poczcie.

Artur Szpuda

Przystanek PKP Pruszków
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– autobus do warszawy 
powróci – zapewniają 

urzędnicy

od 11 lutego  
mieszkańcy gminy 

Michałowice goszczący 
w urzędzie  

nie muszą obawiać się 
braku gotówki

Od 11 lutego w Urzędzie można płacić kartą

Zapłacisz kartą 



3NR 23 (2) 20 LUTEGO 2019AKTUALNOŚCI

R E K L A M A

– Naszym zdaniem prawdopodob-
nie był to nielegalny w Polsce ubój ry-
tualny, ponieważ nielegalne zabijanie 
kóz i sprzedawanie mięsa obcokrajow-
com to właśnie sugeruje – powiedział 
nam wówczas dawid Fabjański z sorz. 
– Mieliśmy zresztą podejrzenia, że w 
okolicy odbywa się rytualny ubój, jed-
nak nie mamy pewności, że mówimy o 
tym samym miejscu.

Po naszym artykule animal rescue 
włączyła się do postępowania jako 
oskarżyciel posiłkowy.

28 grudnia 2018 roku sąd rejono-
wy w Pruszkowie wydał wyrok nakazo-
wy, w którym oskarżonego wojciecha s. 
uznał za winnego tego, że w nieustalo-
nym czasie, ale nie wcześniej niż 1 stycz-

nia 2017 r. i nie później niż 28 listopa- 
da 2018 r., działając w krótkich odstę-
pach czasu, w wykonaniu z góry po-
wziętego zamiaru dokonywał uboju 
kóz, w sposób niehumanitarny, polega-
jący na nieograniczaniu w trakcie ubo-
ju cierpienia fizycznego i psychicznego 
zwierzęcia. 

15 stycznia uprawomocnił się wy-
rok skazujący oskarżonego na 1 rok po-
zbawienia wolności z obowiązkiem wy-
konywania nieodpłatnej kontrolowanej 
pracy na cele społeczne w wymiarze 30 
godzin miesięcznie oraz na nawiązkę na 
rzecz Fundacji animal rescue Poland 
w wysokości 1000 zł na cel związany z 
ochroną zwierząt.

– Chociaż kara jest mała, to satys-
fakcja duża. kolejny oprawca zwierząt 
skazany – mówi nam dawid Fabjański. 

Joanna Grela

Skazany 
za nielegalny 

ubój 

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

władze Grodziska chcą 
podzielić strefę parkowania 
przy Parku skarbków na część 
płatną i bezpłatną. 

N iedawno informowaliśmy o wpro-
wadzeniu przez władze Grodziska 

płatnych stref parkowania w otoczeniu 
Centrum kultury oraz przy ul. Bartniaka 
w rejonie Parku skarbków. decyzja ta 
tłumaczona była koniecznością udo-
stępnienia miejsc parkingowych blo-
kowanych, przez cały dzień przez auta 
mieszkańców dojeżdżających do pracy 
koleją PkP.

Początkowo pomysł wydawał się 
dość trafny. wreszcie można było zo-
stawić samochód na godzinę czy dwie, 

spokojnie załatwić sprawy, pójść z  
dzieckiem na plac zabaw, czy pojeździć 
po parkowych alejkach na rolkach. 
wreszcie były wolne miejsca i sytuacja 
wydawała się iść w dobrym kierunku.

Niedawno na stronie FB Grodziska 
Maz. pojawiła się informacja, że być mo-
że parking przy parku podzielony zosta-
nie na strefę płatną i bezpłatną. dlacze-
go? Jak tłumaczą to władze miasta, aby 
udostępnić więcej miejsc parkingowych 
dla osób dojeżdżających do warszawy.

w związku z tym rodzą się pytania, 
o co tu chodzi? Czy niedawno oddany 
wielopoziomowy parking przy ul. Ży-
dowskiej już pęka w szwach? Czy też 
może przejazd na drugą stronę zajmuje 
zbyt wiele czasu i wygodniej jest zosta-
wić samochód przy ul. Bartniaka? Na-
wet pobieżna obserwacja parkingu przy 

działających parkometrach pokazuje, że 
wyłączenie połowy z płatnej strefy po-
nownie spowoduje, że wolnych miejsc 
będzie brakowało.

Mieszkańcy są jak zwykle podzie-
leni. Punkt widzenia zależy od tego, czy 
chodzi się z dziećmi na plac zabaw, czy 
też dojeżdża samochodem do pociągu.

Jedna z mieszkanek napisała: „Co-
dziennie obserwuję parking wielopo-
ziomowy przy ul. Żydowskiej, który 
myślałam, że powstał w celu powięk-
szenia strefy parkowania dla osób do-
jeżdżających do warszawy pociągiem, a 
tymczasem stoi on w ponad połowie pu-
sty bo wszystkim wygodniej zajmować 
parkingi po drugiej stronie. Może lepiej 
zostawić płatne parkingi i przyzwyczaić 
ludzi do korzystania z ogromnej inwe-
stycji, która znajduje się w takiej samej 
odległości od stacji PkP tylko po drugiej 
stronie?”.

ktoś inny pisze: „zaraz zaraz. Jak 
można zrobić pół płatny, pół nie? tyl-
ko dlatego, że ktoś dojeżdża do pracy? 
Przecież to jawna dyskryminacja tych, 
którzy nie jeżdżą do pracy pociągiem”.

aby była równowaga, są też i takie 
opinie jak ta – „Parking na Żydowskiej 
jest nazywany pustym, a ja tę powta-
rzaną jak mantrę informację zdemen-
tuję. Parkuję tam i miejsca na parterze 
i pierwszym piętrze są prawie zawsze 
pełne, natomiast wjazd na kolejne pię-
tro nie wiedzieć czemu był zablokowa-
ny słupkami”.

Może oprócz obserwacji sytuacji na 
parkingu przy ul. Bartniaka, warto było-
by przyjrzeć się bliżej funkcjonowaniu 
parkingu przy Żydowskiej. Jeżeli ten, jak 
twierdzi autorka przytoczonej opinii, 
nie będzie funkcjonował prawidłowo, 
wówczas zmiany na Bartniaka będą tyl-
ko ruchami pozornymi.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

N a konwencie o takiej tematyce nie 
mogło zabraknąć marszałka ada-

ma struzika, dyrektora Mazowieckiego 
zarządu dróg wojewódzkich (Mzdw) 
zbigniewa ostrowskiego, wojewody 
zbigniewa sipiery oraz przedstawicieli 
Gddkia, PkP PLk oraz przedsiębior-
ców z terenu powiatu. Na spotkanie 
zaprosił ich starosta krzysztof rymuza. 

arkadiusz kosiński, burmistrz 
Brwinowa, zaproponował modyfikację 
koncepcji układów drogowych. razem 
z dariuszem zwolińskim, wójtem Nada-
rzyna, zaapelowali o włączenie zadania 
projektowego dla drugiego etapu Pasz-
kowianki jeszcze w tym roku.

Prezydent Pruszkowa Paweł Ma-
kuch zaprezentował koncepcję zmian 
dotyczących wiaduktu nad linią kole- 
jową PkP w ciągu drogi wojewódzkiej 
nr 718 na terenie Pruszkowa. Mzdw 
chce bowiem zburzyć wiadukt i posta-
wić nowy. Jednak potrwa to ok. 2 lat,  
a alternatywnego przejazdu przez tory 
brak.

– Bombą dzisiejszej konferencji 
była deklaracja przedstawiciela PkP, 

który nie dość że stwierdził, że ani 
trwałość projektu, ani względy technicz- 
ne nie wykluczają postawienia no- 
wego wiaduktu nad torami (obok  
starego, który będzie wyburzony), 
to sam zasugerował, żeby (w obliczu  
armageddonu który Mzdw nam chce 
zafundować) tę koncepcje jeszcze raz 
przemyśleć – napisał po konwencie  
na facebookowej grupie „Pruszków – fo-
rum mieszkańców gminy” użytkownik 
Jasiek Nan. 

– w trakcie spotkania adam stru-
zik Marszałek województwa Mazo-
wieckiego poinformował uczestników 
konwentu o tym, że budowa Paszko-
wianki jest bardzo ważną inwestycją dla 
rozwoju województwa mazowieckiego 
i że wspólnie z zarządem województwa 
będzie dążył do jej jak najszybszej rea-
lizacji w miarę posiadanych środków 
– informuje starostwo pruszkowskie. 
– Marszałek przekazał również infor-
mację o zleceniu nowej ekspertyzy wia-
duktu nad torami PkP.

Joanna Grela

Pół na pół

Drogowy Konwent

Czy połowa parkometrów przy Bartniaka zostanie wyłączona?  

„Chociaż kara jest 
mała, to satysfakcja 

duża. kolejny oprawca 
zwierząt skazany”

Na konwencie byli obecni m.in. marszałek Adam Struzik oraz wojewoda  
Zdzisław Sipiera

\\\ DOŁOŻĄ DO ŚMIECI
Podczas ostatniej sesji rady Gminy Michałowice podjęto decyzję o zwiększeniu puli środków przeznaczonych na wywóz śmieci 
o 1,8 mln zł. to kolejna gmina, która pada ofiarą problemów z odbiorem odpadów na Mazowszu. obsługująca Michałowice 
firma Lekaro pod koniec stycznia zażądała podwyżki ustalonej kwoty, pod groźbą wypowiedzenia umowy. Gmina wystosowała 
zapytanie ofertowe do innych firm, zanim jednak uda się rozstrzygnąć przetarg, odpady od mieszkańców wciąż będzie odbierać 
Lekaro, prawdopodobnie za podwyższoną stawkę. 
– Nie wiadomo, jaką kwotę wynegocjujemy, natomiast ustawa o odpadach mówi jedno: gmina nie może pokrywać kosztów za 
mieszkańców. wcześniej czy później będą one musiały być przeniesione na mieszkańców. ale o tych kosztach i ewentualnych 
podwyżkach będziemy rozmawiać wtedy, kiedy rozstrzygniemy przetarg lub zakończymy negocjacje z Lekaro – tłumaczył 
radnym wicewójt Michałowic Jerzy sierak.

\\\ MICHAŁOWICE
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\\\ PIASTÓW

Piastów chce rozbudować  
Lo im. adama Mickiewicza  
w formule partnerstwa 
publiczno-prywatnego. 
urzędnicy podkreślają, że to 
rozwiązanie niesie ze sobą 
wiele korzyści. 

o planach rozbudowy piastowskie-
go liceum mówi się od dłuższego 

czasu. temat ten poruszaliśmy niedaw-
no na łamach Przeglądu regionalnego. 
duże zaciekawienie wśród mieszkań-
ców budzi planowana forma przepro-
wadzenia inwestycji, czyli model part-
nerstwa publiczno-prywatnego.

wiadomo, że rozbudowa liceum 
wraz z budową hali sportowej to duże 
koszty. dla budżetu Piastowa byłoby to 
ogromne obciążenie, dlatego władze 
miasta zdecydowały się na inne rozwią-
zanie. decyzja o partnerstwie publiczno-
-prywatnym poprzedzona była analizą i 
wymianą doświadczeń z innymi samo-
rządami. – uznaliśmy, że zastosowanie 
PPP może przynieść naszemu miastu 
wiele korzyści. do głównych jego zalet 
należy zaliczyć wzmocnienie naszego 
potencjału inwestycyjnego w innych 
sektorach infrastruktury i usług pub-
licznych, np. wodno-kanalizacyjnym, 
drogowym, czy w oświacie. Formuła 
PPP zakłada odstąpienie od zasady fi-
nansowania świadczenia usług publicz-
nych wyłącznie środkami publicznymi, 
a zastąpienie ich kapitałem prywatnym. 
Najprościej rzecz ujmując – rozwiązanie 

to gwarantuje samorządom oszczęd-
ności i większą efektywność. Partner 
publiczny nie ponosi żadnych kosztów 
w etapie inwestycyjnym, a samorząd, 
co należy podkreślić, nie zadłuża się na 
poczet realizacji danej inwestycji – tłu-
maczy anna Lorens z urzędu Miejskie-
go w Piastowie. – rozbudowa naszego 
Lo i budowa hali sportowej w formule 
PPP to inwestycja jak wiele innych pro-
wadzonych przez gminę, tylko z inną 
drogą jej realizacji. Polega ona na zre-
alizowaniu inwestycji celu publicznego 
przez podmiot prywatny, który finansu-
je wykonanie zadania. Podmiot publicz-

ny spłaca następnie w ratach koszt tej 
inwestycji w uzgodnionych transzach 
budżetowych, rozłożonych na lata. to 
dobre rozwiązanie, dzięki któremu 
mamy środki i możliwość równoległej 
realizacji kolejnych działań i inwesty-
cji gminnych. Ponadto PPP pozwala na 
szybsze wdrożenie projektu, ponieważ 
to sektor prywatny ponosi odpowie-
dzialność za realizację inwestycji. w 

połączeniu z płatnościami stanowi to 
dla niego istotną zachętę do wykonania 
przedsięwzięcia w możliwie krótkim 
terminie, i co ważne dla nas, w oparciu 
o najnowsze technologie – dodaje.

\\\   Rozwiązanie pełne zalet
dla Piastowa takie rozwiązanie 

jest idealne. z punktu widzenia miasta 
– uczniowie zyskają niezbędne zaple-
cze do rozwoju, a koszt dla samorządu 
zostanie rozłożony na lata. to spore 
ułatwienie dla miasta. kluczem jest 
znalezienie partnera, który podejmie 
się zadania. wszystko będzie jasne po 
8 marca, kiedy upłynie termin zgłoszeń 
zainteresowanych. Miasto, opierając się 
na doświadczeniach innych samorzą-
dów, wierzy w pozytywne zakończe-
nie. – w europie ten model współpracy 
partnera publicznego z prywatnym z 
powodzeniem jest stosowany od wielu 
lat. w Polsce przykładów inwestycji zre-
alizowanych przez samorządy w formu-
le PPP również przybywa. Przykładowe 
to budowa poznańskiej spalarni śmieci, 
modernizacja oświetlenia miejskiego w 
krakowie, termomodernizacja 17 szkół 
w Bytomiu i 10 obiektów oświatowych 
w karczewie oraz wiele innych – pod-
kreśla przedstawicielka piastowskiego 
urzędu.

wiadomo, że nadrzędnym celem 
jest nowa jakość liceum Mickiewicza. 
Placówka przy ul. 11 Listopada 2a zo-
stałaby rozbudowana i zyskała halę 
sportową oraz m.in. boisko. to poważ-
na inwestycja, więc zapewne nie obę-
dzie się bez utrudnień. – Jeśli chodzi o 
utrudnienia w funkcjonowaniu szkoły, 
to naturalnie nie można ich uniknąć. to 
duża inwestycja. oczywiście dołożymy 
wszelkich starań oraz zobowiążemy do 
tego wykonawcę, by rozbudowa i budo-
wa nowych obiektów przysporzyła ucz-
niom i nauczycielom jak najmniej niedo-
godności. obecnie jesteśmy na etapie 
procedury przetargowej wyłaniania 
wykonawcy zadania. to on następnie 
określi harmonogram prac i uzgodni z 
nami możliwości funkcjonowania szko-
ły – wyjaśnia anna Lorens. – uważamy, 
że piastowskie Liceum ogólnokształ-
cące im. a. Mickiewicza zasługuje na to, 
by być szkołą nowoczesną. zależy nam 
także na tym, by stało się wizytówką 
naszego miasta – podkreśla.

Artur Szpuda

Inna droga realizacji

Liceum Ogólnokształcące im. Adama Mickiewicza w Piastowie
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– rozbudowa naszego 
Lo i budowa hali 

sportowej w formule PPP 
to inwestycja, jak wiele 
innych prowadzonych 

przez gminę, tylko  
z inną drogą jej realizacji 
– podkreśla anna Lorens

\\\ REGION

Burmistrz Podkowy Leśnej 
zaprosił włodarzy dziesięciu 
sąsiednich miast i gmin 
spotkanie poświęcone 
zintegrowaniu systemów 
rowerów miejskich. spotkanie  
odbyło się w piątek 15 lutego  
w urzędzie Gminy Nadarzyn.

z aproszenie przyjęła większość 
włodarzy lub ich przedstawicieli 

zaproszonych miast i gmin – Błonia, 
Pruszkowa, Piastowa, Milanówka, Ży-
rardowa, Michałowic, Grodziska i oczy-
wiście Nadarzyna oraz Podkowy Leśnej.

spotkanie rozpoczęła prezentacja 
systemu czwartej generacji, o którego 
licznych zaletach informowali przedsta-
wiciele firm roovee oraz orange. rowe-
ry te są bardzo dobrze zabezpieczone 
przed aktami wandalizmu, mają dołą-
czony moduł GPs umożliwiający stałą 
kontrolę tego, co się dzieje z rowerem. 
Ponadto, w odróżnieniu od systemów 
bluetooth, nie stwarza większych prob-
lemów technicznych. zasilanie  system 
jest elastyczny, dzięki czemu możliwe 
jest dostosowanie go do wymagań od-
biorcy, aby był on optymalny dla kon-
kretnej miejscowości. Można np. zapro-
gramować różnego rodzaju płatności, 
integrację z systemem kart miejskich, 
czy też wykonywanie operacji przy po-
mocy aplikacji zainstalowanej w telefo-
nie komórkowym. w tym systemie nie 
ma zewnętrznych terminali, wszystkie 

niezbędne do komunikacji elementy 
zainstalowane są w rowerze. 

Proponowane przez firmę roovee 
rowery nie są klasycznymi rowera-
mi miejskimi; ich konstrukcja została 
wzmocniona i przechodzą one testy 
rowerów MtB. wyposażone są w 
7-biegową przekładnię, co znakomicie 
poprawia ich walory trakcyjne.

dalsza część spotkania odbywała 
się już bez przedstawicieli zaproszonych 
do prezentacji firm. dało to możliwość 
swobodnej dyskusji. Burmistrz tusiń-
ski poinformował, że propozycja firmy 
roovee jest tylko jedną z możliwych i na 
kolejne spotkanie można będzie zapro-
sić którąś z firm konkurencyjnych aby 
zapoznać się z ich ofertą.

Niezależnie od wyboru systemu, 
wspólne działanie poprawia pozycję 
negocjacyjną, co może dać znaczące 
efekty finansowe.

Podczas spotkania zaakcentowana 
została również konieczność takiego 
planowania ścieżek rowerowych, aby 
stanowiły one wspólną sieć, umożliwia-
jącą wygodne i bezpieczne przemiesz-
czanie się całym obszarze regionu. tu-
siński zaproponował, aby przemyśleć 
możliwość wydania przewodnika po 
trasach rowerowych regionu, ponieważ 
obecnie każda gmina robi to dla siebie, a 
nie ma mapy całego dostępnego syste-
mu ścieżek rowerowych.

spotkanie w Nadarzynie było spot-
kaniem wstępnym, kolejne burmistrz 
tusiński zaproponował w Podkowie 
Leśnej i odbędzie się ono prawdopo-
dobnie 6 marca.

Pomysł integracji systemów rowe-
rowych wydaje się trafiony, ponieważ 
z uwagi na wpisywanie się w program 
niskiej emisyjności, umożliwia pozyski-
wanie dotacji unijnych. Ponadto ułatwia 
negocjacje z oferentami systemu, a tak-
że umożliwia wprowadzenie systemu 
w małych miejscowościach, w których 
generowałby duże koszty.

Tekst i zdjęcie Marek Zdrzyłowski

Spotkanie poprowadził burmistrz Tusiński 

Integracja 
systemów 
rowerowych

\\\ PiNk PuNk w OSP
wyjątkowy gość zawitał do remizy osP w Mila-
nówku. w walentynki milanowskich strażaków 
odwiedziła... agnieszka Chylińska. artystka poja-
wiła się tu w ramach promocji zbliżającej się trasy 
koncertowej z albumem Pink Punk. Chylińska 
zaprosiła strażaków i ich przyjaciół do udziału  
w nagraniu. wszyscy chętnie przyklasnęli i chó-
rem, pod batutą piosenkarki, wyśpiewali terminy 
i miejsca najbliższych koncertów. Po tym krótkim występie, Chylińska długo pozo-
wała do zdjęć w hełmie strażackim i w koszulce „i  osP”. kto wie, może to początek 
owocnej współpracy naszych strażaków z artystką i wkrótce zobaczymy ich razem 
na deskach scen? 

\\\ MILANÓWEK
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\\\ BRWINÓW

władze gminy obmyślają plan 
utworzenia węzła Brwinów  
na a2. 

Na autostradzie a2 kolejne węzły 
Grodzisk oraz Pruszków oddalo-

ne są od siebie o ok. 12 km. Ponieważ 
Brwinów znajduje się w połowie tej 
odległości, możliwość włączenia się w 
ruch autostradowy wymaga dojazdu ok. 
6 km. spowodowało to, że od dłuższego 
już czasu burmistrz arkadiusz kosiński 
myśli nad utworzeniem na autostradzie 
węzła Brwinów.

Na początku ubiegłego roku, na 
spotkaniu z dyrektorami Generalnej 
dyrekcji dróg krajowych i autostrad 
oraz Mazowieckiego zarządu dróg wo-
jewódzkich, burmistrz wystąpił z pro-
pozycją utworzenia węzła Brwinów w 
miejscu nieczynnych bramek PPo Brwi-
nów. Propozycję tę przedstawił również 
na spotkaniu z wiceministrem infra-
struktury w czerwcu ub.r.

Pomysł był poddany ocenie i – 
uwzględniając pojawiające się uwagi 
– pierwotny plan uległ modyfikacji. in-
spiracją był projekt realizacji tzw. Pasz-
kowianki, której budowa niedługo ru-
szy pełną parą. Ponadto autostrada ma 
zostać poszerzona do trzech pasów. to 

sprzyja przeforsowaniu niejako „przy 
okazji” nowego węzła, który ułatwiłby 
komunikację głównie mieszkańcom 
okolicznych miejscowości. Burmistrz 
kosiński postanowił zmienić lokaliza-
cję węzła, przesuwając go w pobliże 
Paszkowianki, co znacznie ułatwiłoby 
realizację pomysłu, a jednocześnie zbu-
dowałoby nową jakość komunikacji.

ten nowy pomysł burmistrz kosiń-
ski przedstawił podczas prezentacji na 
konwencie Gmin Powiatu Pruszkow-
skiego. Podczas swojego wystąpienia 
burmistrz poruszył główne zagadnie-
nia związane z realizacją utworzenia 
nowego węzła. konkretny projekt 
przebiegu dróg, łącznie z projektem 
realizacji przez gminę Brwinów drogi 
łączącej drogi wojewódzkie nr 701 i 718 
na granicy domaniewa i Pruszkowa, w 
sąsiedztwie węzła a2 Pruszków.

Na swojej stronie FB burmistrz po-
prosił o opinie mieszkańców na temat 
tego pomysłu. Jak można się spodzie-
wać, część mieszkańców przyklasnęła 
burmistrzowi, bo to ułatwi dojazd do 
a2, a w szerszym kontekście rozładuje 
również przeciążony węzeł Pruszków. 
Pojawiły się również opinie mieszkań-
ców, którzy mają odmienne zdanie. 
Niektórzy uważają, że rozwiązanie to 
zintensyfikuje znacznie ruch samocho-
dowy przez centrum Brwinowa.

Najbardziej wyważona wyda-
je się opinia pana łukasza: „w mojej 
ocenie pomysł bardzo dobry, ale musi 
powstać alternatywna droga dojazdu 
do tego węzła, która nie będzie prowa-
dziła przez środek Brwinowa. ta droga 
to Paszkowianka. taki węzeł znacznie 
rozładuje ruch na drodze 719, ponie-
waż kierowcy nie będą musieli jechać aż 
do Pruszkowa lub przez komorów, aby 
wjechać na autostradę. to w zasadzie 
musi powstać. Proszę zobaczyć jaki ruch 
jest na drodze 719 i ten ruch będzie je-
dynie rósł jeśli nic nie zostanie zrobione. 
rozumiem obawy mieszkańców Brwi-
nowa, ale gmina to nie tylko Brwinów, 
ale całe mnóstwo miejscowości ościen-
nych, które jedynie zyskają na takim 
połączeniu a jeśli zostanie to zrobione 
z głową to Brwinów nie ucierpi. Na tiry 
oraz potok samochodów metodą jest 
przeorganizowanie ruchu prowadzą-
cego przez Brwinów, tak, aby zmusić 
do jazdy Paszkowianką. taka zmiana 
polepszy znacząco dojazd do warszawy, 
upłynni ruch, zmniejszy zatłoczenie co 
polepszy nam komfort życia. i jeszcze 
jedna sprawa. tereny wokół węzła zy-
skają na atrakcyjności”.

 Nic dodać, nic ująć. Czekamy teraz 
na kolejne ruchy burmistrza kosińskie-
go w tej sprawie.

Marek Zdrzyłowski

Taki układ węzła wymyślił burmistrz Kosiński

\\\ MICHAŁOWICE, PIASTÓW

trzy przejścia dla pieszych  
na terenie Michałowic  
i Piastowa zostaną doświetlone. 
inwestycja pochłonie ponad  
97 tys. zł. 

e dukacja w zakresie bezpieczeń-
stwa to jedno, a działanie na rzecz 

jego poprawy to drugie. Powiat prusz-
kowski zajmie się kwestią doświetlenia 
trzech przejść dla pieszych na terenie 
Michałowic i Piastowa. Niejednokrotnie 
podkreśla się kwestię widoczności na 
drodze po zmroku. Piesi powinni być 
wyposażeni w odblaski, jednak te nie 
są gwarantem pełnego bezpieczeństwa. 
oświetlenie uliczne odgrywa niezwykle 
ważną rolę i pozwala kierowcy dostrzec 
pieszych bądź rowerzystów na drodze. 

wtedy prowadzący pojazd może odpo-
wiednio wcześnie zareagować.

w najbliższych miesiącach słupy 
z oświetleniem pojawią się przy ul. 
Jesionowej w Michałowicach (w po-
bliżu sklepu), przy ul. komorowskiej 
w Pęcicach Małych (skrzyżowanie z ul. 

Marii konopnickiej) oraz przy ul. war-
szawskiej w Piastowie (skrzyżowanie 
z ul. Noakowskiego). zarząd powiatu 
pruszkowskiego podpisał umowę z 
wykonawcą zadania. zakres inwestycji 
obejmuje przygotowanie dokumentacji 
projektowej oraz budowę doświetle-
nia przejść, a także działania związane 
z ich przebudową i odtworzeniem na-
wierzchni dróg.

koszt wykonania oświetlenia trzech 
przejść to koszt nieco ponad 97 tys. zł. 
zadanie ma być zrealizowane do końca 
czerwca 2019 roku.

Artur Szpuda

Przejścia 
zostaną 
doświetlone
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Powiat pruszkowski 
zajmie się kwestią 

doświetlenia trzech 
przejść dla pieszych  

na terenie Michałowic  
i Piastowa

WWW.PRZEGLADREGIONALNY.PL PRZEGLAD REGIONALNY

Oświetlenie zwiększy bezpieczeństwo na przejściach

Chcą utworzyć węzeł

R E K L A M A
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\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

w piątek 15 lutego rozpoczęła 
się szósta edycja „splotów” 
– Grodziskich spotkań 
wielokulturowych. w tym roku 
ten wielokulturowy festiwal 
przebiega pod hasłem „Światło 
ze wschodu”. 

F estiwal rozpoczęło zorganizowane 
w Mediatece spotkanie „ratujący i 

ratowani. Polscy sprawiedliwi wśród 
Narodów Świata”, skierowane do ucz-
niów grodziskich szkół. spotkanie miało 
uświadomić młodym mieszkańcom, jak 
wielu Polaków niosło bezinteresowną 
pomoc prześladowanej ludności ży-
dowskiej, która przed wojną stanowi-
ła znaczny odsetek społeczeństwa. w 
świetle ostatnich wydarzeń, takie spot-
kania nabierają szczególnie ważnego 
znaczenia.

o godzinie 17.30 spod muralu przy 
stacji PkP, w 78. rocznicę likwidacji 

grodziskiego getta, wyruszył Marsz Pa-
mięci. Miejsce to nie jest przypadkowe, 
bowiem to właśnie stąd, podczas wojny, 
wywożeni byli grodziscy Żydzi. Napis na 
murze „Grodzisk wita” w języku jidysz 
przypomina te trudne czasy. trzeba 
wiedzieć, że Grodzisk był przez wiele 
lat miastem zdominowanym przez lud-
ność żydowską. w 1886 r. w Grodzisku 
mieszkało 460 chrześcijan i 2100 Ży-
dów. Przełom XiX i XX wieku był okre-
sem dominacji ludności żydowskiej w 
Grodzisku Mazowieckim. w 1915 roku 
władze rosyjskie dwukrotnie przepro-
wadzały deportacje ludności żydow-
skiej z miasta, niszcząc przy okazji duży 
grodziski kirkut. skutkiem tej ekster-
minacji, po zakończeniu wojny, odsetek 
mieszkańców pochodzenia żydowskie-
go spadł do zaledwie 20%.

Po żołnierzach rosyjskich, dzieło 
wyniszczenia grodziskich Żydów konty-
nuowały wojska okupanta niemieckie-
go, który podczas ii wojny światowej  
już od września 1939 r. rozpoczął reali-

zację programu eksterminacji. w 1940 
roku w Grodzisku utworzone zostało 
duże getto, do którego przesiedlano 
Żydów z województwa poznańskiego 
i łódzkiego oraz z okolicznych miejsco-
wości. w lutym 1941 r. getto liczące 
6000 Żydów uległo likwidacji. w tym 
samym roku zburzona został grodziska 
synagoga. to był kres obecności Żydów 
w Grodzisku Mazowieckim.

w miejscu, w którym stała synago-
ga, u zbiegu ulic 17 stycznia i obrońców 
Getta, stoi obecnie odsłonięty w lutym 
2016 r. pomnik, pod którym zakończył 
się Marsz Pamięci. Pod pomnikiem  
złożone zostały wieńce i kwiaty, a tak- 
że niesione przez uczestników znicze, 
na których umieszczone zostały na-
zwiska pomordowanych grodziskich 
Żydów.

Pierwszy dzień‚ „splotów” zakoń-
czył znakomity koncert zespołu dikan-
da, który wystąpił na scenie Centrum 
kultury. dikanda to zespół świetnych 
muzyków, grający przeżywający swój 
renesans gatunek określany jako world 
music. rozsadzająca salę energia, prze-
platana melancholijnymi nastrojowymi 
dźwiękami, charyzmatyczna wokalist-
ka i solowe popisy muzyków sprawi-
ły, że grodziska publiczność oszalała. 
Po ostatnim utworze, publiczność po-
wstała z miejsc i ogromnymi brawami 
domagała się bisu. usłyszeliśmy więc 
na zakończenie doskonale znany utwór 
Gorana Bregovica „ederlezi”, zagrany 
przez dikandę w bardzo oryginalnej, 
własnej aranżacji.

Przed nami jeszcze wiele atrakcji 
jakie proponuje program „splotów”. 
zachęcamy do śledzenia wydarzeń i do 
uczestniczenia w nich, bo to festiwal je-
dyny w swoim rodzaju, promujący kul-
turę na najwyższym poziomie.

Marek Zdrzyłowski

SPOŁECZEŃSTWO

Inauguracja „Splotów”

Jesteś widoczny, jesteś bezpieczny

\\\ NADARZYN

Gmina Nadarzyn rozpoczęła 
akcję wyposażania pieszych  
w odblaski.  

G mina Nadarzyn jest gminą wiejską; 
wiele dróg nie ma tu chodników, 

dlatego wszystkie dzieci dowożone są 
do szkoły gimbusami, od przystanku 
do domu muszą jednak dojść pieszo. 
sprawy bezpieczeństwa na drodze trak-
towane są przez władze gminy bardzo 
poważnie, dlatego gmina rozpoczęła 
akcję wyposażania pieszych użytkow-
ników ruchu drogowego w elementy 
odblaskowe.

wójt Gminy Nadarzyn dariusz zwo-
liński przekazał na ręce funkcjonariuszy 
straży gminnej pakiet różnorodnych 

elementów odblaskowych – kamizelek, 
opasek i zawieszek. kamizelki przezna-
czone są dla dorosłych użytkowników 
drogi, zawieszki i opaski będą wręczane 
dzieciom. odblaski z napisem „Gmina 
Nadarzyn” będą rozdawane dzieciom 
podczas spotkań na temat bezpieczeń-
stwa w szkołach i przedszkolach.

– odblaski będą także wręczane 
osobom, które w rażący sposób nie do-
stosują się do przepisów prawa o ruchu 
drogowym, w myśl których każdy pie-
szy, poruszający się po zmierzchu po 
drodze, poza obszarem zabudowanym, 
musi mieć element odblaskowy – do-
daje komendant straży gminnej adam 
Piskorz.

trzeba mieć świadomość tego, że 
poruszający się po nieoświetlonej dro-
dze pieszy, zwłaszcza ubrany na ciem-

no, jest dla kierowców praktycznie 
niewidoczny. Często obserwowanym 
obrazkiem są również piesi poruszający 
się po prawej, zamiast po lewej stronie 
jezdni, wykazujący tym nieuzasadnioną 
wiarę w to, że kierowca musi go zoba-
czyć. doświadczenie pokazuje jednak, 
że szybciej pieszy zauważy samochód, 
niż kierowca pieszego, dlatego zgodnie 
z przepisami, pieszy powinien korzystać 
z poboczy, a gdy ich nie ma, powinien iść 
lewą stroną jezdni. oprócz tego nagmin-
nie łamany jest nakazany przez kodeks 
drogowy obowiązek używania przez 
pieszego poruszającego się po zmroku 
poza terem zabudowanym, elementów 
odblaskowych. Pieszy bez odblasków 
widziany jest przez kierowcę z odle-
głości ok. 15-30 metrów. dystans ten, 
samochód jadący z dozwoloną pręd-
kością, pokonuje błyskawicznie! Pieszy 
z elementem odblaskowym widoczny 
jest z odległości 150 metrów. kamizelka 
odblaskowa i opaska kosztują po ok. 5 
zł, zawieszka ok. 2 zł. Na ile piesi – prze-
ciwnicy używania odblasków wyceniają 
swoje życie? łatwo stawiamy zarzuty 
kierowcom. Że jeżdżą nieuważnie, za 
szybko, nie szanują innych użytkowni-
ków drogi. owszem, bywa i tak, ale to 
nie zwalnia nas z odpowiedzialności za 
własne bezpieczeństwo. Nośmy więc 
odblaski!                   Marek Zdrzyłowski

\\\ BRWINÓW

w sobotni wieczór w dworku 
zagroda w Brwinowie, siedzibie 
rodziny Bartkiewiczów, odbyła 
się promocja tomu nowel 
zygmunta Bartkiewicza. 

P omysłodawcą wydania zbioru no-
wel zygmunta Bartkiewicza jest 

burmistrz Brwinowa arkadiusz ko-
siński. spotkanie rozpoczęła dyrektor 
brwinowskiej Biblioteki Publicznej im. 
wacława wernera danuta Barabasz. 
Przyznała uczciwie, że propozycji bur-
mistrza nie przyjęła z entuzjazmem, 
jednak teraz rozsadza ją radość i duma 
z narodzenia się tego pierwszego biblio-
tecznego „dziecka”.

słowo wstępne o twórczości Bart-
kiewicza wygłosił Mateusz Godlewski, 
który na ten temat napisał pracę magi-
sterską. odpowiadał również na wiele 
zadawanych pytań, ponieważ twórczość 
pisarza z Brwinowa jest dobrze znana 

czytelnikom biblioteki i wciąż wzbudza 
duże zainteresowanie.

Prawdziwą ozdobą promocyjnego 
spotkania był krzysztof Gosztyła, któ-
ry w sposób niezwykły przeczytał trzy 
nowele Bartkiewicza, co spotkało się 
z entuzjastycznym przyjęciem. Jedna 
z uczestniczek powiedziała że gdyby 
czytał on książkę telefoniczną, słuchała 
by tego również z zapartym tchem. dy-
rektor okeja anna sobczak zdradziła, że 
wybierając audiobooka, najpierw zwra-
ca uwagę na to kto czyta, później dopie-
ro na tytuł, Jeżeli czyta Gosztyła, bierze 
tę pozycję „w ciemno”. tymi wszystki-
mi słowami ogromnego uznania pan 
krzysztof był wyraźnie wzruszony.

Polecamy tę pozycję nie tylko 
mieszkańcom Brwinowa, bo to dobra 
literatura, aczkolwiek adresowana do 
bardziej wyrobionego czytelnika. tomik 
jest do nabycia w Bibliotece Publicznej 
im. wacława wernera w Brwinowie.

Marek Zdrzyłowski

Pod muralem przy stacji PKP rozpoczął się Marsz Pamięci Wieczór promocyjny poprowadziła dyrektor biblioteki Danuta Barabasz

Nowele Bartkiewicza

OBWIESZCZENIE StarOSty  
PruSZkOWSkIEgO

o wydaniu decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej
Zgodnie z art. 11f ust. 3 ustawy z dnia 10 kwietnia 2003 r. o szczególnych za- 

sadach przygotowania i realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych (Dz. U.  
z 2018 r. poz. 1474) zawiadamiam, że dnia 12.02.2019 r. została wydana decyzja 
nr 2/2019 o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej obejmującej budowę  
dróg gminnych: ul. rozbrat, drogi oznaczonej jako kDL-40, ul. Herberta, ul. 
Brzechwy, ul. kasprowicza w Pruszkowie na działkach nr ew.: 209/9, 154/12, 
209/14, 154/11, 160/6, 160/9, 385, 384/8, 160/8, 164/6, 164/2, 442, 154/8 (154/13, 
154/14), 154/9 (154/15, 154/16), 154/10 (154/17, 154/18), 155/2 (155/3, 155/4), 
209/11 (209/15, 209/16), 160/7 (160/12, 160/13), 159/1 (159/2, 159/3), 467 (467/1, 
467/2), 150/9, 150/17, 154/5, 154/7, 157/1, 164/3, 164/8, 164/9, 164/10, 164/11, 
164/12, 164/13, 164/14, 164/15, 164/16, 209/13, 384/9 obręb 10 w Pruszkowie.

W odniesieniu do działek ulegających podziałowi – przed nawiasem podano 
numer działki przed podziałem, w nawiasie numery działek po podziale, numery 
działek objętych liniami rozgraniczającymi teren (nowy przebieg drogi) zostały 
oznaczone pogrubioną czcionką.

Nieruchomości objęte linią rozgraniczającą inwestycji (stałe zajęcie): 
Obręb 10 w Pruszkowie: działki nr ew.: 209/9, 154/12, 209/14, 154/11, 160/6, 160/9, 
385, 384/8, 160/8, 164/6, 164/2, 442, 154/13 (działka powstanie z podziału działki 
154/8), 154/15 (działka powstanie z podziału działki 154/9), 154/17 (działka powsta- 
nie z podziału działki 154/10), 155/3 (działka powstanie z podziału działki 155/2), 
209/15 (działka powstanie z podziału działki 209/11), 160/12 (działka powstanie 
z podziału działki 160/7), 159/2 (działka powstanie z podziału działki 159/1), 467/1 
(działka powstanie z podziału działki 467). 

Nieruchomości lub ich części, z których korzystanie będzie ograniczone 
 w związku z planowaną inwestycją drogową:
Obręb 10 w Pruszkowie: działki nr ew.: 150/9, 150/17, 154/5, 154/7, 157/1, 159/3 
(działka powstanie z podziału działki 159/1), 164/3, 164/8, 164/9, 164/10, 164/11, 
164/12, 164/13, 164/14, 164/15, 164/16, 209/9, 209/13, 384/9.

Jednocześnie informuję o możliwości zapoznania się z decyzją w godzinach 
pracy urzędu: poniedziałek 8:00-18:00, wtorek – piątek 8:00-16:00, w Wydziale  
Architektury Starostwa Powiatowego w Pruszkowie, ul. Drzymały 30, 05-800 Prusz-
ków, pokój nr 104 (I piętro), tel.: 22 738-15-62.  

Takie elementy dla swoich mieszkańców ufundowała gmina Nadarzyn
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\\\  OGŁOSZENIA DROBNE

Zamów ogłoszenie DROBNE za DROBNE tel. 786 202 066

DAM PRACĘ 

Specjalista ds. spedycji,  
angielski, rosyjski  

- doświadczenie w prowadzeniu  
kierowców w transporcie  

międzynarodowym Piaseczno  
CV na adres aso@gonias.pl 

Zakład Produkcyjny A.Blikle zatrudni: 
Cukierników Piekarzy Ciastkarzy  
Deserantów Kucharzy Magazynierów 
Umowa o pracę, zarobki w zależności  
od zdolności Dział Produkcji,  
ul. Bielawska 88,Konstancin-Jeziorna 
Kontakt: produkcja@blikle.pl  
lub osobiście

Kobiety do sortowania odzieży,  
janki, atrakcyjne wynagrodzenie  

12 - 14 zł na rękę / godz,  
tel. 532 581 992

Stowarzyszenie MONAR Centrum Pomo-
cy Bliźniemu Oryszew - Osada gm. Wiskit-
ki poszukuje pracownika socjalnego i pie-
lęgniarki. CV prosimy przesłać na adres: 
kadry.oryszew@monar.org Dodatkowe 
informacje pod nr tel. 505 515 507 

Zatrudnię pilnie pomoc nauczyciela  
do przedszkola w Łazach koło  
Magdalenki: tel. 506-12-52-82 , 
CV przedszkolefantazja@interia.pl

Specjalista kadry-płace w niepełnym 
wymiarze, znajomość sage, Konstancin, 
601-814-071

zatrudnię serwisanta ogumienia,  
chylice tel. 227564097, 601348535 

Księgowa w niepełnym wymiarze,  
Konstancin, 601-814-071

Osoby do sprzątania magazynu,  
Ołtarzew, tel.728 880 978

Opiekunka seniorów w niemczech  
- legalna praca, pełna organizacja  
wyjazdu. akceptujemy język  
na poziomie podstawowym  
i organizujemy kursy niemieckiego  
od podstaw w Warszawie.  
Tel. 506 289 039, 501 356 229,  
promedica24  

Zatrudnię fryzjerkę lub podnajmę  
stanowisko, tel. 501 143 827

Zatrudnię pracowników do masarni  
i do przyuczenia, tel. 606 259 458

Cukiernika i pomoc, tel. 608 079 659

USŁUGI 

AUTOMATYKA, NAPĘDY DO BRAM 
-PRZESUWNYCH, GARAŻOWYCH,  
DWUSKRZYDŁOWYCH. SPRZEDAŻ, 
MONTAŻ I SERWIS. TEL- 790 331 339

pracownia Tapicerska  
tel.502-908-661 www.tapicer-wolka.pl 

BEZPYŁOWE CYKLINOWANIE, REMONTY 
od A do Z. TADEUSZ BIAŁOGRODZKI  
Tel-502 093 588, 22 756 57 63 

Anteny TV, SAT. Konfiguracja i naprawa 
sprzętu RTV zadzwoń 501 700 315

postawiłeś dom, szukasz elektryka 
dzwoń- 600 344 271 

montaż , wymiana pokryć dachowych, 
naprawy. 603308185. 

Docieplanie Budynków. Solidne do-
świadczone ekipy tel. 602-482-572

MALOWANIE REMONTY, MEBLE  
NA WYMIAR - SOLIDNIE 788-882-780

Montaż kominków tel. 661 714 904

PRANIE-CZYSZCZENIE dywanów,  
tapicerki meblowej i samochodowej  
508 65 20 30

ALARMY, KAMERY, DOMOFONY.  
600 421 203

docieplanie budynków 795 96 96 96 

Kominiarz tel. 500 214 632

Tynki wewnętrzne tel 533-125-444

Dachy, podbitka, sprzedaż,  
tel. 692 194 998

przeprowadzki tel. 505 591 721

Tynki gipsowe i tradycyjne 604415352

Glazura, gres, spieki 601 21 94 82

Sprzedaż i montaż okien i drzwi wew. 
i zew. Rolety zew., wew. żaluzje, plisy, 
moskitiery. Parapety wew i zew.  
22 717 71 00, 601 623 480, 603 310 223

Naprawa, serwis okien i drzwi,  
naprawa i wymiana okuć, wymiana  
szyb i uszczelek, tel. 22 717 71 00,  
603 310 223, 601 623 480

Elektryk, tel-666 890 886

Studnie tel: 601 231 836

Hydrauliczne, gazowe, uprawnienia,  
tel. 501 299 360 

Malowanie, hydraulika, remonty,  
tel. 501 050 907

Remonty, budowlane, ogrodzenia,  
tel. 513 137 581 

Naprawa pralek, tel. 602 322 951 

Renowacja mebli, tel. 510 266 143

Wylewki agregatem, styrobeton,  
tel. 668 327 588

Ocieplenia pianą pur, tel. 668 327 588

Dachy - krycie, naprawy,  
tel. 511 928 895  

KUPIĘ 

Antyczne meble, obrazy, srebra, platery, 
odznaczenia, szable, książki, pocztówki, 
tel. 504 017 418  

SPRZEDAM 

Komplet mebli kuchennych,  
tel. 500 274 350

Sosna opałowa, tel. 791 394 791

AUTO-MOTO KUPIĘ

Skup Aut Gotówka do ręki  
tel. 502 467 070 

Skup aut 2002-2018r. 505 530 300

Auto skup, tel. 513 323 123

NIERUCHOMOŚCI KUPIĘ

Kupię mieszkanie / kawalerkę  
(od 18 - do 40 m2) - w każdym stanie  
technicznym i prawnym, może być  
do remontu, po spadkowe, zadłużone, 
komornik, bezpośrednio - za gotówkę 
tel. 575-969-758

NIERUCHOMOŚCI WYNAJEM

Kawalerkę w Górze Kalwarii,  
ul. Chopina. Tel-501 604 228

MELDUNEK, PESEL, UMOWA - OK!  
224 999 888

pok 2-os (350+), 1-os (550+)  
577 88 69 88

Wynajmę halę 1000 m2 lub inne  
propozycje, Prażmów, tel. 602 77 03 61

NIERUCHOMOŚCI SPRZEDAM 

Nowy dom 144m, działka 1100m,  
Zalesie Górne/Ustanów, 502-344-309

działka budowlana  
w pruszkowie - 585m  

przy ul. Żbikowskiej/przy potoku 
(180.000,00 zł) o atrakcyjnym  

kształcie (prostokąt 29,5m x 20m)  
i lokalizacji. cicha okolica zabudowy 
jednorodzinnej i terenów zielonych  
w bliskości zjazdu z autostrady a2  
do warszawy. istnieje możliwość  

sprzedaży razem z działkami  
sąsiadującymi (łącznie aż do 2.340m). 

Telefon: 0 601 532 534 

Działki budowlane 800 - 1200 m2  
Prażmów, tel. 602 77 03 61  

NAUKA 

Matematyka tel. 664 438 144

ZDROWIE 

Psychoterapia Góra Kalwaria  
660 565 007  
www.psychoterapiagorakalwaria.pl, 
1-konsultacja bezpłatna

Leczenie pijawkami, runów  
ul. solidarności 49, tel-516 172 275  

FINANSE 

Kredyty bankowe www.procesuj.pl  
887 887 559

Antykomornik.690-016-555 

Pożyczki pozabankowe. Certyfikat KNF 
690-016-555  
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\\\ PIASTÓW

Co wspólnego mają aluminiowe 
puszki z piłką nożną? Mks Piast 
Piastów zachęca do włączenia 
się w akcję Piłki za Puszki. 

C zęsto kupujemy napoje w puszkach, 
które są lekkie i poręczne. Następ-

nie wyrzucamy opakowanie do kosza. 

warto pamiętać o segregacji odpadów, 
co jest istotne w kontekście troski o 
środowisko. Należy zwrócić uwagę, że 
aluminiowe puszki nadają się do wie-
lokrotnego przetworzenia i wykorzy-
stania. wśród dzieci i młodzieży warto 
propagować ideę recyklingu.

Można połączyć przyjemne z po-
żytecznym. tą drogą podąża klub pił-
karski Mks Piast Piastów, który zbiera 

właśnie aluminiowe puszki. Na terenie 
Miejskiego ośrodka sportu i rekrea-
cji przy al. tysiąclecia 1 ustawiony zo-
stał żółty kontener, do którego można 
wrzucać opakowania. za każde 15 kg 
puszek, klub otrzyma piłkę dla młodych 
zawodników.

akcja spotkała się z zainteresowa-
niem i pod koniec zeszłego tygodnia 
pierwszy kontener został opróżniony. 
klub zachęca, aby dostarczać kolejne 
puszki. im więcej opakowań, tym więcej 
piłek. akcja przyniesie zatem wymierne 
korzyści zarówno dla środowiska, jak i 
dla młodych piłkarzy.

Artur Szpuda

\\\ PRUSZKÓW

drużyna juniorów starszych 
Mks Pruszków awansowała  
do finału mistrzostw Polski  
w koszykówce. 

P o ćwierćfinałowych zmaganiach  
w Przemyślu, gdzie pruszkowski 

zespół zajął drugą lokatę, przyszedł  
czas na kolejny krok. Półfinałowa rywa-
lizacja dostarczyła wielu emocji. Nie-
ważne jak się zaczyna, ważne jak się 
kończy. sport uczy cierpliwości, pokory 
i wytrwałości. w wielu przypadkach 
trzeba walczyć do końca. koszykarze 
Mks Pruszków dali najlepszy dowód, 
że tak właśnie należy działać. Podczas 
półfinałowego turnieju mistrzostw 
Polski w krakowie pokazali charak-
ter. Mks Pruszków zaczął zmagania 
od porażki z Biofarmem Basket Junior 
Poznań – 111:113. Przegrana bolała 
tym bardziej, że wszystko szło w dobrą 

stronę. w ostatniej kwarcie Mks miał 
bezpieczną przewagę, jednak nie udało 
jej się utrzymać. Niedopuszczalne było 
kolejne potknięcie. 

w pojedynku z azs awF Mickie-
wicz romus katowice nie było żadnych 
wątpliwości, kto jest lepszy. Juniorzy 
starsi z Pruszkowa imponowali sku-
tecznością i kontrolowali sytuację na 
parkiecie. spotkanie się skończyło 
wynikiem 103:89. Pozostało wykonać 
jeszcze jeden krok i wygrać kolejny 
mecz. Mks miał rywalizować o awans 
z ks aGh kraków. Na parkiecie toczyła 
się wyrównana walka, żadnej z ekip nie 
udało się zbudować większej przewa-
gi. Gorąca atmosfera, ogromne emocje 
i celne trafienie na półtorej minuty 
przed końcem. do ostatnich sekund 
niepewność przeplatała się z wiarą, że 
wszystko będzie dobrze. w końca ulga 
i eksplozja radości. Mks wygrał 69:68 
i mógł cieszyć się z awansu do finału 
mistrzostw Polski.

Ciężka praca trenerów i zawod-
ników, umiejętność odpowiedniego 
rozplanowania sił i co najważniejsze 
– skuteczna gra pod presją. – Biorąc 
pod uwagę liczbę kontuzji w zespole i 
pamiętając historię sprzed dwóch lat, 
gdy nie udało się przejść ćwierćfinału 
rozgrywek u18, byliśmy bardzo ostroż-
ni w naszych prognozach. tym bardziej 
cieszy, że zespół, grając z ogromnym 
zaangażowaniem, wykorzystał wszyst-
kie swoje przewagi i zagra o medale. 
Finał to dla kilku chłopców zwieńcze- 
nie kariery na poziomie młodzieżo- 
wym i miejmy nadzieję udany począ-
tek kariery seniorskiej – przedstawia 
Grzegorz kwasiborski, prezes Mks 
Pruszków.

władze klubu zwracają uwagę, że 
sukces jest składową pracy wielu pod-
miotów. Przede wszystkim większość 
zawodników to absolwenci i uczniowie 
zespołu szkół ogólnokształcących i 
sportowych w Pruszkowie, gdzie mo-
gli współpracować z trenerami Bar-
tłomiejem Przelazłym i wojciechem 
rogowskim. Należy również dodać, że 
koszykarze mogą ogrywać się na dru-
goligowych parkietach w barwach GLks 
Nadarzyn, ponieważ kluby zawarły ze 
sobą stosowną umowę. tam prowadzi 
ich Jacek Gembal – niezwykła postać 
koszykówki.

Podziękowania, radość i słowa uz-
nania powoli odchodzą na boczny tor. 
koszykarze Mks Pruszków mają świa-
domość, że czeka ich kolejne zadanie w 
postaci finałów mistrzostw Polski. Poja-
dą do krakowa walczyć o sukces. łatwo 
nie będzie, ale zawodnicy z Pruszkowa 
pokazali, że stać ich na wiele. Mks zagra 
w grupie a, a jego rywalami będą: exact 
systems Śląsk wrocław, wkk wrocław 
i hydrotruck radom. turniej odbędzie 
się w dniach 27 lutego – 3 marca w kra-
kowie.

Artur Szpuda

SPORT

\\\ GRODZISK MAZOWIECKI

Po odpadnięciu z Ligi Mistrzów, 
Bogoria Grodzisk Mazowiecki 
może w pełni skoncentrować 
się na Lotto superlidze. 
Podopieczni tomasza 
redzimskiego są liderem tabeli. 

B ogoria ma za sobą udany występ 
w Lidze Mistrzów. Gracze z Grodzi-

ska Mazowieckiego dotarli do ćwierć-
finału rozgrywek, gdzie dwukrotnie 
lepsza okazała się Borussia dusseldorf. 
Niemiecki zespół w obu przypadkach 
wygrał 3:1. w fazie grupowej Bogo-
ria zanotowała cztery wygrane i dwie 
porażki. Grodziski zespół miał wręcz 
fantastyczny początek europejskich 
rozgrywek. Podróż do danii zakończyła 
się zwycięstwem z roskilde Bordten-
nis Btk61 3:0, potem we własnej hali 
Bogoria pokonała 3:0 saarbrucken tis-
chtennis. w trzecim spotkaniu drużyna 
tomasza redzimskiego uległa Vaillante 
sports angers tt 0:3, ale w rewanżu 
we własnej hali wygrała. emocjonują-

cy mecz zakończył się wynikiem 3:2. 
wydawało się, że Bogoria jest na pro-
stej drodze do awansu, ale przegrała u 
siebie z roskilde 1:3 i sytuacja uległa 
komplikacji. Grodziszczanie musieli do 
końca walczyć o ćwierćfinał Ligi Mi-
strzów. zacięte spotkanie wyjazdowe z 
saarbrucken zakończyło się eksplozją 
radości z ekipie Bogorii. kaii yoshida 
postawił kropkę nad „i” w starciu z sa-
arbrucken – 3:2.

Po odpadnięciu z Ligi Mistrzów, 
ekipa z Grodziska rozegrała dwa spot-
kania na krajowym podwórku. olimpia 
unia Grudziądz wysoko zawiesiła po-
przeczkę Bogorii, choć wydawało się, 
że podopieczni tomasza redzimskie-
go szybko załatwią sprawę. Panagiotis 
Gionis szybko rozprawił się z samulem 
kulczyckim 11:6, 11:8 i 12:10. szymon 
Malicki urwał tylko seta Pavlowi siru-
ckowi. Marek Badowski walczył zawzię-
cie z Maciejem kubikiem, jednak gracz 
olimpii wygrał tie-breaka i gospodarze 
złapali oddech. wyrównał kulczycki i 
zrobiło się gorąco. tego dnia bezbłędnie 
prezentował się Gionis. Grek pokonał 
pewnie Malickiego, nie tracąc przy tym 
seta. Bogoria wygrała 3:2 i mogła my-
śleć o kolejnym meczu.

zawodnicy Morlin ostróda zbyt 
wiele w Grodzisku nie zwojowali. Je-
dynie tzu hsiang hing w trzecim secie 
wprawił w niepokój kibiców zgroma-
dzonych w hali przy ul. westfala 3a. 
sirucek wygrał jednak 13:11 i w całym 
spotkaniu pewnie 3:0. Gionis nie dał 
szansy kamilowi dziadkowi – 11:4, 11:5 
i 11:6. Pewne zwycięstwo zanotował 
również Marek Badowski, który poko-
nał kacpra Petasia – 11:7, 11:7 i 11:6.

w tabeli superligi Bogoria znajduje 
się na czele z dorobkiem 35 punktów 
po rozegraniu 14 spotkań. kolejny mecz 
zespół z Grodziska rozegra 22 lutego, a 
jego rywalem będzie dziewiąta w zesta-
wieniu energa kts toruń.

Artur Szpuda

Tylko liga 

W Superlidze Bogoria prezentuje 
dobrą formę
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Awans do finału

Teraz przed zawodnikami kolejne wyzwanie – finał
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Piłki za puszki

Kontener zlokalizowany jest na terenie MOSiR Piastów
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